
RG.0012.2.1.2021 

Protokół Nr 4 /20 

z posiedzenia Komisji skarg, wniosków i petycji  

z dnia 4 stycznia 2021 r. 

W posiedzeniu udział wzięło 4 członków komisji, (Lista obecności w załączeniu), Wójt Gminy – 
J. Gołubowski. Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji p. W. Bondaruk, która przedstawiła 
zaproponowany porządek obrad, tj.   

Porządek dzienny posiedzenia: 

1. Rozpatrzenie petycji dotyczącej dyskryminacji mieszkańców gminy Narewka  
i masowych szczepień na chorobę COVID-19 wywołaną przez wirusa SARS COV-2.  

2.  Rozpatrzenie petycji dotyczącej modernizacji drogi gminnej  od drogi wojewódzkiej 688 do 

stacji PKP Siemianówka nr drogi 155617 B nr działki 548 obręb 29 Siemianówka. 

3. Wolne wnioski. 
 
Do punktu 1-go. Rozpatrzenie petycji dotyczącej dyskryminacji mieszkańców gminy 

Narewka i masowych szczepień na chorobę COVID-19 wywołaną przez wirusa SARS COV-2.  
 
Przewodnicząca Komisji przedstawiła petycję w sprawie dyskryminacji mieszkańców gminy 

Narewka i masowych szczepień na chorobę COVID-19 wywołaną przez wirusa SARS COV-2 złożoną 
przez p. Piotra Rakowskiego w dniu 11 grudnia 2020 roku. Wyjaśniła, że wnoszący petycję zwrócił się 
o pilne podjęcie uchwały zobowiązującej Rząd Rzeczypospolitej Polskiej do otrzymania od producenta 
szczepionek na SARS-CoV-2 pisemnych gwarancji, że w przypadku jakichkolwiek powikłań gotowi są 
ponieść wszelkie koszty prawne i finansowe niepożądanych odczynów poszczepionkowych. Powołał 
się przy tym na art. 39 Konstytucji RP, twierdząc, że zabrania on poddawania obywateli 
eksperymentom medycznym, bez dobrowolnie wyrażonej zgody.  

Komisja podejmując dyskusję ustaliła, że powszechną wiedzą na dzień dzisiejszy jest fakt, że 

szczepienia na chorobę COVID-19 wywołaną przez wirus SARS-COV-2 mają charakter 

dobrowolny i nie noszą znamion eksperymentu medycznego.  Jednocześnie brak jest informacji lub 
wniosków ze strony mieszkańców gminy o jakiejkolwiek formie dyskryminacji zarówno w 
życiu politycznym, społecznym lub gospodarczym. Rząd RP zobowiązany jest do dbałości o 
swoich obywateli oraz do udzielenia im gwarancji, że szczepionki lub jakiekolwiek inne lekarstwa 
dopuszczone do obrotu, są maksymalnie sprawdzone i dają minimalne ryzyko powikłań. 

Jednocześnie Komisja podkreśliła, że sprawa szczepień, będąca merytoryczną istotą 
petycji pozostaje poza uprawnieniami  Rady Gminy Narewka, która nie posiada kompetencji 
do tego, by w drodze uchwały zobowiązywać Rząd RP do jakiegokolwiek działania lub 
zachowania. Rada może podejmować uchwały tylko w granicach zadań gminy, a zatem w 
sprawach publicznych o znaczeniu lokalnym, niezastrzeżonych ustawami na rzecz innych 
podmiotów.  

W oparciu o tak ustalony stan faktyczny, Komisja przy 4 głosach „za” uznała petycję za 
bezzasadną i wypracowała Opinię celem jej przedstawienia na najbliższym posiedzeniu Rady Gminy.  
(W załączeniu). 

 

Do punktu 2-go. Rozpatrzenie petycji dotyczącej modernizacji drogi gminnej  od 

drogi wojewódzkiej 688 do stacji PKP Siemianówka nr drogi 155617 B nr działki 548 obręb 

29 Siemianówka. 



 
 
Przewodnicząca Komisji przedstawiła petycję w sprawie wykonania modernizacji drogi 

gminnej od drogi wojewódzkiej 688 do stacji PKP Siemianówka nr drogi 155617 B nr działki 548 obręb 
29 Siemianówka.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że koszt wykonania modernizacji tej drogi to kwota ok. 700 000,-zł- 
800 000zł. Podkreślił, że nawierzchnia tej drogi wykonana musi być pod ruch drogowy KR – 1, a 
istnieją rozbieżności pomiędzy granicami geodezyjnymi pasa drogowego, a faktycznym jej 
przebiegiem. Jednocześnie wyjaśnił, że planowana jest przebudowa drogi wojewódzkiej nr 688 w 
ramach której planowane jest wywłaszczenie działek przebiegających wzdłuż tej drogi, a jednocześnie 
zjazd z drogi wykonany by został w ramach środków finansowych województwa.   

W toku dyskusji Sadowski S. zabierając głos podkreślił, że z drogi tej korzystają pracownicy 
stacji PKP Siemianówka, którzy w większości są mieszkańcami gminy Narewka. Jednocześnie rozwój 
przedsiębiorstw przy stacji PKP powoduje konieczność realizacji tej drogi. Nieścieruk P. zauważył, że 
na terenie gminy znajdują się drogi gminne przy których mieszkają ludzie i które wymagają 
modernizacji. Komisja stanęła na stanowisku, że wykonanie modernizacji tej drogi możliwe jest przy 
uwzględnieniu partycypacji w kosztach firm, które podpisały się pod petycją. W związku z tym 
Komisja zaproponowała wystąpienie do firm z zapytaniem o możliwość partycypacji w kosztach 
przebudowy drogi. W związku z tym Wójt zobowiązał się do wystąpienia do przedsiębiorców z 
wnioskiem o partycypację w kosztach przebudowy tej drogi.  (W załączeniu).  

Komisja ustaliła, że kolejne posiedzenie Komisji odbędzie się po uzyskaniu stanowiska 
przedsiębiorców co do współfinansowania w kosztach przebudowy tej drogi.  

 
Do punktu 3-go. Wolne wnioski. 
 

W wolnych wnioskach Komisja podejmowała tematy realizacji inwestycji w gminie, funkcjonowania 

terminalu przeładunkowego w Chryzanowie, Wiąckowie.  

Wobec braku innych wniosków posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Protokolant: 

Barbara Niewiadomska-Golonko 

Przewodnicząca Komisji  

 

     Wioletta Bondaruk 


